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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

Készült Csanádalberti – Ambrózfalva – Nagyér – Pitvaros Községek Önkormányzati 
Képviselőtestületeinek 2016. május 27.  napján 18 órakor megtartott  

együttes testületi ülésér ől 
 

Ülés helye: Nagyér, Alkotóház (6917 Nagyér, Petőfi u. 19.) 
 
Jelen vannak:  
 
Csanádalberti képviselőtestülete: 
 Csjernyik Zoltán polgármester 
 Makács László képviselő 
 Kosztolányi László képviselő 
 Péter György képviselő 
 Zatykó Pál képviselő 
 
Ambrózfalva képviselőtestülete: 
 Csirik László polgármester 
 Borka Eleonóra alpolgármester 
 Balogh Mihály képviselő 
 Farkasné Havrán Ildikó Piroska képviselő 
 
Nagyér képviselőtestülete: 
 Lőrincz Tibor polgármester 
 Deák Péter alpolgármester  
 Csávás Zoltán képviselő  
 
Pitvaros képviselőtestülete: 
 Radó Tibor polgármester 

Léka János képviselő  
Makó Sándor képviselő  
Szabó Attila képviselő  
Tószegi Gyula képviselő  
Tóth Tibor képviselő 
 

Tanácskozási joggal meghívottak: Dr. Sarkadi Péter jegyző 
     Szabóné Székely Renáta intézményvezető 
     Palicz András r. ezredes 
 
Csjernyik Zoltán polgármester – Szeretettel és tisztelettel köszöntök mindenkit az 
együttes testületi ülésünkön. Jegyzőkönyv hitelesítőket nem kell választani az együttes 
ülésen. Szeretettel köszöntöm Palicz András kapitány urat, aki elfogadta a 
meghívásunkat és beszámolót tart nekünk. Szeretettel köszöntöm Szabóné Székely 
Renátát az Alapszolgáltatási központ részéről, jegyző urat, polgármester urakat és a 
képviselőtestületek tagjait. Mindenki megkapta a meghívót a napirendi pontokkal, és 
javasolnám, hogy a 6. napirendi pontot vegyük ki a tárgyalandó napirendi pontok közül, 
mert ez elég bonyolult és jobban körül kell járni ahhoz, hogy most döntsünk erről. Az 
egyebekben eddig több településnél vannak plusz napirendek a pályázatokkal 
kapcsolatban, amit bele kell vegyünk. Csanádalbertinél a művelődési ház opciós 
tételeinek terén való számadatokról tájékoztatlak benneteket, utána egy támogatás az 
evangélikus egyházközség támogatási kérelmével kapcsolatban, ez mind a négy 
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települést érinti; mint az Alföldvíz Zrt. részére meghatalmazás aláírása is. Ezekkel a 
kiegészítésekkel kérem, hogy a napirendi pontokat fogadják el a testületek. 
 
A szavazás menetét települési abc sorrendben javaslom lefolytatni.  
 
Csirik László polgármester – A testületből 1 fő hiányzik, tehát határozatképes.  Aki 
elfogadja a napirendi pontokat, kérem, jelezze. 4 igen, köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
47/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Ambrózfalva Község Önkormányzati Képviselőtestülete az ülés napirendjét 
az alábbiak szerint fogadja el:  
 

1. Lejárt határidejű határozatok végrehajtása (minden település)  
2. Rendőrség beszámolója a 2015. évi munkájáról 
3. Csanádpalota Térségi Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat 

beszámolója a 2015. évi munkáról 
4. A gyermekvédelmi és gyermekjóléti feladatok 2015. évi ellátásáról készült 

értékelés elfogadása (minden település) 
5. A Csongrád Megyei Településtisztasági Nonprofit Kft-vel közszolgálati 

szerződés módosítása (minden település) 
6. Egyebek 
- Alföldvíz Zrt.-hez polgármesteri felhatalmazás (minden település) 
- Evangélikus hittan tábor támogatása (minden település) 
- Pályázatok beadása önkormányzati feladatellátás fejlesztési támogatására 
(Ambrózfalva, Csanádalberti, Pitvaros) 

 
Csjernyik Zoltán polgármester – A testületből mindenki jelen van, teljes létszámmal 
határozatképes.  Aki elfogadja a napirendi pontokat, kérem, jelezze. 5 igen, köszönöm 
szépen. 
 
A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
50/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Csanádalberti Község Önkormányzati Képviselőtestülete az ülés napirendjét 
az alábbiak szerint fogadja el: 
 

1. Lejárt határidejű határozatok végrehajtása (minden település)  
2. Rendőrség beszámolója a 2015. évi munkájáról  
3. Csanádpalota Térségi Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat 

beszámolója a 2015. évi munkáról 
4. A gyermekvédelmi és gyermekjóléti feladatok 2015. évi ellátásáról készült 

értékelés elfogadása (minden település) 
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5. A Csongrád Megyei Településtisztasági Nonprofit Kft-vel közszolgálati 
szerződés módosítása (minden település) 

6. Egyebek 
- Alföldvíz Zrt.-hez polgármesteri felhatalmazás (minden település) 
- Evangélikus hittan tábor támogatása (minden település) 
- Pályázatok beadása önkormányzati feladatellátás fejlesztési támogatására 
(Ambrózfalva, Csanádalberti, Pitvaros) 

 
Lőrincz Tibor polgármester – A testület 3 fővel van jelen, határozatképes.  Aki elfogadja 
a napirendi pontokat, kérem, jelezze. 3 igen, köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
46/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Nagyér Község Önkormányzati Képviselőtestülete az ülés napirendjét az 
alábbiak szerint fogadja el: 
 

1. Lejárt határidejű határozatok végrehajtása (minden település)  
2. Rendőrség beszámolója a 2015. évi munkájáról  
3. Csanádpalota Térségi Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat 

beszámolója a 2015. évi munkáról 
4. A gyermekvédelmi és gyermekjóléti feladatok 2015. évi ellátásáról készült 

értékelés elfogadása (minden település) 
5. A Csongrád Megyei Településtisztasági Nonprofit Kft-vel közszolgálati 

szerződés módosítása (minden település) 
6. Egyebek 
- Alföldvíz Zrt.-hez polgármesteri felhatalmazás (minden település) 
- Evangélikus hittan tábor támogatása (minden település) 
- Pályázatok beadása önkormányzati feladatellátás fejlesztési támogatására 
(Ambrózfalva, Csanádalberti, Pitvaros) 

 
Radó Tibor polgármester – A testületből 6 fő jelen van, határozatképes.  Aki elfogadja a 
napirendi pontokat, kérem, jelezze. 6 igen, köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
60/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete az ülés napirendjét az 
alábbiak szerint fogadja el: 
 

1. Lejárt határidejű határozatok végrehajtása (minden település)  
2. Rendőrség beszámolója a 2015 év munkájáról  
3. Csanádpalota Térségi Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat 

beszámolója a 2015. évi munkáról 
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4. A gyermekvédelmi és gyermekjóléti feladatok 2015. évi ellátásáról készült 
értékelés elfogadása (minden település) 

5. A Csongrád Megyei Településtisztasági Nonprofit Kft-vel közszolgálati 
szerződés módosítása (minden település) 

6. Egyebek 
- Alföldvíz Zrt.-hez polgármesteri felhatalmazás (minden település) 
- Evangélikus hittan tábor támogatása (minden település) 
- Pályázatok beadása önkormányzati feladatellátás fejlesztési támogatására 
(Ambrózfalva, Csanádalberti, Pitvaros) 
 

1. Napirendi pont: Lejárt határidej ű határozatok végrehajtása  
 
Csjernyik Zoltán polgármester – Az írásos anyag mellékelve kiküldésre került minden 
polgármester részéről. Van-e azzal kapcsolatban kiegészíteni valótok? Amennyiben 
nincs, szavazzunk.  
 
Csirik László polgármester – Aki egyetért a beszámolóm elfogadásával, kérem, 
szavazzon. 4 igen, köszönöm. 
 
A képviselőtestület 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Lejárt határidej ű határozatok végrehajtása 
 
48/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Ambrózfalva Község Önkormányzati Képviselőtestülete a polgármester 
beszámolóját a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról elfogadja. 
 

Csjernyik Zoltán polgármester – Aki részünkről elfogadja a beszámolómat, jelezze. 5 
igen, köszönöm. 
 
A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Lejárt határidej ű határozatok végrehajtása 
 
51/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Csanádalberti Község Önkormányzati Képviselőtestülete a polgármester 
beszámolóját a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról elfogadja. 
 

Lőrincz Tibor polgármester – Aki Nagyér részéről elfogadja a beszámolót, szavazzon.  3 
igen, köszönöm. 
 
A képviselőtestület 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Lejárt határidej ű határozatok végrehajtása 
 
47/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 



5 

 

Nagyér Község Önkormányzati Képviselőtestülete a polgármester 
beszámolóját a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról elfogadja. 

 
Radó Tibor polgármester – Döntsünk mi is a lejárt határidejű határozatokat illetően. Aki 
elfogadja a beszámolómat, kérem, jelezze. 6 igen, köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatát hozta: 
 
Tárgy: Lejárt határidej ű határozatok végrehajtása 
 
61/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a polgármester 
beszámolóját a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról elfogadja. 

 
2. napirendi pont: Rend őrség beszámolója a 2015. évi munkájáról 
 
Csjernyik Zoltán polgármester –Átadom a szót Palicz András kapitány úrnak. 
 
Palicz András r. ezredes – Köszönöm szépen. Nagy tisztelettel köszöntelek benneteket. 
Ez nagyon jó, hogy a négy település egyszerre hallgat meg és nem kell négy helyre 
elmenni, remélem, megtartjátok ezt a jó szokásotokat. Mindenki megkapta az anyagot, 
amit összeállítottunk, ezért csak egy összegzést szeretnék mondani. Engedjétek meg, 
hogy pár számadattal szolgáljak, hogy mi a helyzetünk az elmúlt években. Azzal 
szokták nézni a rendőrség munkáját, hogy a regisztrált bűncselekmények száma 
hogyan alakul és a százezer lakosra hány bűncselekmény jut. Az elmúlt hat éves 
viszonylatot vette a rendőrség alapul a statisztikai számokban. Amikor mi elkészítünk 
egy statisztikát, azt még az ügyészség is átnézi, és utána még a 
Belügyminisztériumban is átnézik. A regisztrált bűncselekmények számát, ha néznénk, 
2010-ben még 2230 bűncselekményt regisztráltunk a 15 településen, ez 2015-ben 942-
re csökkent. Úgy gondolom, hogy ez elég tisztességes. Közben természetesen változott 
a büntető törvénykönyv, változott a szabálysértési törvény, 50 ezerről 20 ezer forint lett 
a kárösszeg, ami miatt már bűncselekményt indítunk, mindezek alapján ez a változás 
jelenthet egy 3-400 esetet éves szinten. A többi abból adódik, hogy a bűnüldözési 
tevékenységet végző kollégáim egy állandó csapatot alkotnak, nincs fluktuáció a 
rendőrkapitányságon, évente 2-3 ember távozik vagy jön. Ismerjük a bűnözőket, ha 
valamilyen bűncselekmény történik, szinte tudják, hogy melyik ajtón kell kopogtatni. Úgy 
gondolom, ez a legfontosabb, hogy egy jó szintet tudtunk elérni, hogy otthon vagyunk a 
bűnözők területén. Most egy kicsit rosszabbul állunk, jönnek ki a börtönből azok, akiket 
lecsuktunk, 4-5 éves büntetési tételek miatt, amit akár rablásért, akár betörésért kaptak, 
kezdenek elfogyni az éveik és szabadulnak ki. Érzékeljük, az év elején volt egy kicsit 
kellemetlenebb a helyzet. Volt a hosszú hétvége, amikor pünkösd volt, a munkanélküli 
napon 3 bűncselekmény történt a 15 településen. 8 évvel ezelőtt egy hétvégén 15-20 
bűncselekményt regisztráltunk. Ezt vehetjük fejlődésnek. A 100.000 lakosra jutó 
bűncselekmények számában ugyancsak jelentős javulás volt ilyen szempontból, 4774 
volt 2010-ben, most 2133 darab. Az Országos Rendőr-főkapitányság 14 kiemelt 
bűncselekményt határozott meg számunkra, amit kiemelten kell kezelnünk és az 
alapján mérjük az éves teljesítményünket, és kollégáim ettől az évtől már javadalmazást 
is kapnak pluszban. Kiemelt a rablás, ami az embereket érzékenyen érinti, a lopás, a 
gépkocsi-feltörések, a gépkocsi-lopások, a garázdaság, a testi sértések és ezek azok a 
bűncselekmények, amik mindenkinek a közelében vannak. Ha egy rablás vagy 
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emberölés történik, az mindenkit másképp érint, mint hogy ha egy közokirat-hamisítás 
történik a határon, azt senki nem veszi észre. Amiben rosszabbak lettünk, vagyis több 
eset történt, az a testi sértések. Igazából úgy gondoljuk, hogy a közmunka is segített 
ebben, többet keresnek az emberek és többet tudnak a kocsmában elkölteni, itt 
kerülnek elő a nézeteltérések és ezek torkollnak verekedésbe, így elég sok ilyen 
ügyünk van. Vagy pedig a családon belüli erőszak még a másik, hogy súlyos testi 
sértés vagy könnyű testi sértésbe torkollik ezeknek a vége. Sajnos elég sok távoltartást 
is kellett elrendelnünk, amikor családon belül papa mamát vagy mama papát – éppen 
ahogy otthon az erőviszonyok alakulnak – ezekben az ügyekben egy nagyobb 
emelkedés volt, 32-ről emelkedett 50-re a testi sértések száma. Ami viszont pozitívum 
volt, a lopások száma 392-ről 260-ra csökkent, és a betöréses lopások ugyanígy 
csökkentek. Lakásbetörések száma, úgy gondoljuk valósak, mert a legtöbb embernek 
van lakásbiztosítása, és ha be van törve a lakásajtó, nem fizet a biztosító, ha rendőrségi 
feljelentés nincs. Ezek csökkentek, év elején most egy emelkedés volt, de ugye ezt 
annak köszönhetjük, hogy többen „kifáradtak” a börtönből és most szabadlábon vannak 
még. De van, akit már visszatessékeltünk, hogy újra felálljon a régi rend. Amit fontosnak 
tartok még, az az, hogy az elmúlt években a kollégáim 19 megyés ellenőrzésben vettek 
részt. Gondolom, észrevettétek, hogy sokkal többet vagyunk a közterületeken az elmúlt 
időszakban, és ezt a Kormány úgy honorálta, hogy a kollégáim túlórapénzt kapnak 
ezért. Én sokkal jobban örülök ennek, hiszen így azzal tudnak foglalkozni, ami a 
szakmájuk. Nem kell elmenni biztonsági őrnek, nem kell elmenni kidobónak, amihez 
értenek, a szakmájukat tudják csinálni. A tavalyi évben elég sokat dolgoztak pluszban 
így, utána a határon is voltak, de majd erről is mondok pár gondolatot. Úgy gondolom, 
ez is hozzájárult ahhoz, hogy jobb eredményt értünk el, valamint az, hogy 446 kamera 
van a 15 településünkön, ebből Makón 179. Mindenkit megnyugtat az, hogy a kamerák 
azokat az épületeket és területeket nézik, amelyekre figyelni szeretnénk. Egyre többet 
igyekeztünk a közterületen lenni, 3000 órával tudtunk ott többet eltölteni, és most már 
nem migrációs tevékenységre adott túlórát használom fel arra, hogy itt legyünk. Ebben 
az a fontos, hogy nincs eredménykényszer. A kollégáimnak nem az fontos, hogy hány 
feljelentést tesznek, nincs kvóta, hanem állampolgár-barát rendőrök szeretnénk lenni, 
akik segítőkészek. Igyekszünk segíteni és ott lenni, ahol a legnagyobb probléma van. 
Az elmúlt két évben problémát jelentett a közlekedési helyzetünk, 2013-ban 70 baleset 
történt, 2014-ben 138, 2015-ben 132. Úgy néz ki, ez a szám reális. Vagy nem 
jelentették be eddig a kisebb fajsúlyú baleseteket. Erre ráálltunk az elmúlt 2 évben és 
úgy néz ki, ez lesz az, amit tartani fogunk az elkövetkező években, a 130 körüli számot. 
Viszont a halálos balesetek száma csökkent, ebben az évben például még egy sem 
volt, ami mindenképp pozitív. Ha valaki kéri a traffipaxot, most szóljon, és holnap reggel 
ne menjen gyorsan. Megtörtént eset alapján testületi ülésen kérték a traffipaxot, 
másnap reggel kint volt, és háromnegyed 8-kor polgármester úr áthajtott rajta. 
Mondtam, hogy ti kértétek, én igyekszem megfelelni az elvárásoknak. Az 
együttműködésünk az önkormányzatokkal úgy gondolom, magas szintű, a polgármester 
urakkal is sokat találkozunk, illetve mindig elérnek. Makótól évek óta 2 millió forint 
pénzbeli támogatást kapunk, és odáig jutott a rendőrkapitányság, hogy mindenkinek 
duál processzoros gépe van. Én nem tudom, ez mit jelent, de azt mondták, hogy ez 
fontos, hogy a megyében a legjobban felszerelt kapitányság. Ilyen szempontból mi jók 
vagyunk, gyorsak a gépeink, nem fagynak le, tudunk dolgozni normálisan és ez a 
segítség jó. A többi önkormányzattal is nagyon jó együttműködést alakítottunk ki. A 
polgárőrséggel ugyanilyen normális a kapcsolatunk. Segítőkészek vagyunk mi is, ha 
képzéseik vannak, mi megyünk, ha bármilyen rendezvény van, ők jönnek segíteni 
hozzánk. Végigmentem ugye az anyag nagybani részén, de még a pitvarosi 
rendőrőrsről két mondatot mondanék. Ez egy nagyon összeszokott és a környék 
rendőrőrsei közül – ugye most itt vagyunk – a legjobb csapat dolgozik, a felderítési 
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statisztikájuk meg az összes olyan ügy, ami fontos, egyszerűen tudják, mit kell tenniük. 
Jó csapat dolgozik, jó vezetéssel. Reméljük, hogy ebben az évben már lesz 
őrsparancsnok is, aki idevalósi. Mert ha minden igaz, akkor Cződör Krisztián befejezi az 
átképzést és utána már tisztet tudunk belőle csiholni, így saját őrsparancsnoka lehet a 
pitvarosi rendőrőrsnek. Szeretném, hogy ha a jó kapcsolatunk megmaradna, de ha 
bármilyen problémátok van, amit meg kell beszélnünk, akkor most mondjátok, vagy 
telefonon, vagy maradjon mindörökre titok, ahogy szokták mondani. Várom a 
kérdéseket vagy bármilyen észrevételeket.  
 
Léka János képviselő – Nekem volna egy észrevételem. Pitvaroson ugye a főutak, 
közutak, egyetlen egy kereszteződést jelző tábla nincs, a körforgalom kivételével? Na 
most kiraktuk a 30-as sebességkorlátozó táblát Pitvaroson az iskolához, és nincs ami 
feloldja, csak vagy a körforgalom után. Nincs tábla! 
 
Palicz András r. ezredes – Nem is kell. A kereszteződés feloldja magában.  
 
Zatykó Pál képviselő –És mi van a hétvégével? Hétvégén is vonatkozik a 30-as 
korlátozó tábla, ha nincs iskola? 
 
Palicz András r. ezredes – Természetesen. Nincs időkorlát közé téve, de a legközelebbi 
kereszteződés feloldja. 
 
Léka János képviselő – Hát igen. Csak ugye megyek Tótkomlósra vagy Orosházára, 
még a földúton is ki van rakva az útkereszteződés. Tótkomlóson van ugye 
forgalomtiltás, ott van utána az útkereszteződést jelző tábla. Elhagyom az 
útkereszteződést, mert a tábla jelzi, utána feloldja automatikusan. De rögtön ki van téve, 
mert következő megint a 40-es korlátozó tábla. 
 
Radó Tibor polgármester – Megvan a válaszom. Békés megyében minden felújított 
útszakasznál nem a közútkezelő, hanem mindig a felújításért felelős konzorcium 
kivitelező köteles kirakni a feloldó táblákat, tehát például nálunk is a körforgalomnál a 
hibásan felfestett körforgalom táblát nem a közútkezelő rakta ki, hanem a kivitelező. A 
közútkezelő most kihelyezte a 30-as táblákat, és ígéretet tettek arra, hogy most már van 
keretük végre táblákat pótolni, és a két főutcánkat érintő elsőbbségadás kötelező 
táblákat megpróbálják pótolni. A többi kereszteződésben lévő táblákat meg az 
önkormányzat már meg is rendelte, és szerintem szerdára megérkezik mindenünk 
hozzá. A 30-as táblát direkt úgy rakattuk ki az iskolához, hogy nem „Vigyázat, 
gyerekek”, és úgy vonatkozzon a 30-as, hanem eleve 30-as korlátozó táblát, mert 
sajnos nagyon sokan nem ismerik jól a KRESZ-t. A külföldieket pláne figyelembe véve, 
90 km/h-val megy a kamion és még előzi a másik kamiont az iskola mellett. Ha ki van 
téve egy 30-as tábla, az egyértelmű, az mindenkire egyformán vonatkozik. Legalább a 
kereszteződésig menjen lassabban a járművezető, vagy odafigyelve, utána már legyen 
az ő felelőssége, mert az a legforgalmasabb kereszteződésünk és pont a gyerekek 
miatt. Annak viszont nem lett volna értelme, hogy az egész szakaszt leharmincazzuk, 
mert úgyse tartaná be senki. 
 
Palicz András r. ezredes – Lassabban halad át a forgalom a településen, sokkal 
nagyobb a bűz a teherautók miatt. Makón próbáltuk a 40-es táblát, hogy éjszaka azzal 
menjenek, rosszabb volt. Sok megállás, tötyögés, ha 50-nel átmegy a forgalom, akkor 
halad is. Ha a 40-est kitesszük és elkezdenek tötyögni, sok a megállás, sok az indítás, 
kipufogógáz, rosszabbul jártunk olyan szempontból az utazók és a lakók. 
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Csirik László polgármester – Ilyen alapon mi a véleményed az ambrózfalvi és a nagyéri 
40 km-es  korlátozó tábláról? 
 
Palicz András r. ezredes – Én nem vagyok oda érte, megmondom őszintén, a 40-es 
táblákért. Nincs különbség, nem tartják be úgysem. Ha valaki be akarja tartani, 
lassabban ér át. Egy teherautónak rettenetes hangja lehet. Én jobbnak tartom az 50-es 
táblát. Makón leszedettük az összest. A legjobb minél kevesebb tábla.  
 
Csirik László polgármester – Kezdeményezhetjük a megszüntetését ennek? 
 
Palicz András r. ezredes – Igen, hogy ha a közútkezelővel beszéltek. Gondolom, hogy 
amiatt rakták ki nálatok is, mert ti kezdeményeztétek, hogy ki legyen rakva. 
 
Farkasné Havrán Ildikó Piroska képviselő – A kamionforgalom miatt volt ez. 
 
Palicz András r. ezredes – Ha nincs rá szükség, le kell venni. Ha 40-nel megy a kamion, 
sokkal rosszabbat idéz elő, mint hogy ha 50-nel szépen átmenne, elhúzna a 
településről. Ez az én véleményem. Makón leszereltük az összes táblát. Önkormányzat 
nem rakhat ki táblát a főútvonalra, csak a saját kis belső útvonalaira rakhat táblát. Az 
átmenő utat csak a közútkezelő táblázhat.  
 
Zatykó Pál képviselő – Kapitány úr, nekem volna még kérdésem. Szeretném 
megtudakolni azt, hogy a Makó-Rákos– Makó elkerülő csomópontjának 
balesetveszélyes szakasza van ugye lassítóval elhelyezve, mikor kerül oda 
körforgalom? 
 
Palicz András r. ezredes – Soha. Ha rajtam múlik, soha. 
 
Zatykó Pál képviselő – Miért? 
 
Palicz András r. ezredes – Mert nem tartom jónak. Egy főútvonalat keresztezni, ahol egy 
autópálya megy, és akkor ott lenne egy körforgalom. 
 
Zatykó Pál képviselő – Ne haragudjatok, ezt nem tudom elfogadni szakmai érvnek se. 
Előtte is van kettő körforgalom az autópályát érintve, utána még egy van fönt, a FÉG-
nél. Akkor ezt most miért nem lehet olyan szempontból egyformán kezelni, hogy ne 
legyen halálos baleset, mert azóta is történtek már balesetek, mióta elkerült elkezdődött 
ennek az átalakítási folyamata. Nem tudom, jó-e az információm, hogy készül egy 
hatástanulmány ezzel kapcsolatban. A másik kérdésem, hogy erre az útszakaszra és 
konkrétan erre a balesetes övezeten hány baleset történt, és ebből hány halálos? 
Nincsenek számok, amik alátámasszák? 
 
Palicz András r. ezredes – Mondom akkor. A tavalyi, tavalyelőtti évben tényleg sok 
baleset volt azon a környéken, amikor még nem volt meg az autópálya. Az autópálya 
rengeteg forgalmat elvitt. Maradt ezen az úton most az élőállat-szállítás, a veszélyes 
anyagok szállítása, mert Nagylak nem bírta el az a pici vékony keskeny utcákkal, azt a 
párszáz kamiont, ami ott naponta átment. Ezért visszaállítottuk azt a forgalmat, így ezek 
a tehergépkocsik lejönnek Makónál, és Apátfalván keresztül jutnak el kijelölt 
átkelőhelyre. Az ezelőtti időszakban tényleg sok baleset volt, ami ott következett be a 
kereszteződésben, de már annyi táblát kiraktunk, meg már annyi mindent kitaláltunk, 
hogy csökkentsük ezt. Egyszerűen, akik mostanában balesetet szenvedtek ott, volt, 
hogy ment egymással szembe két kocsi, és az egyik befordult a másik elé. Na, most 
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oda csinálhatsz körforgalmat meg akármit, ha valaki ilyen „tüdő”, hogy a másik elé 
befordul. Halálos baleset, mint mondtam, ebben az évben nem volt. 2 vagy 3 baleset 
volt most azon a területen, bár sok egy is tudom, de a közútkezelő is úgy van, 
elementáris összegbe kerül egy körforgalom. Tudom, egy ember életét, nincs pénz, 
amivel össze lehet hasonlítani, de a közútkezelő sem tartja szükségesnek ott a 
körforgalmat. A makói polgármester asszonnyal vannak ebből viták mindig, ha van egy 
baleset, akkor mindig felhangosodik ez a dolog.  
 
Zatykó Pál képviselő – Értem az érvelést, de hagy jöjjek elő a történelemmel. Ugyanez 
volt Pitvaroson, míg nem lett körforgalom. Ott a rendőrség épületébe, a Szatler házba, a 
kocsmába, a vasboltba, mind a négy irányba busz, teherautó, pótkocsis traktor, a 
román forgalom megnyitása után számtalan halálos baleset, súlyos baleset, tehát ezért 
nem értem. Lehet, hogy jó az érvelés ilyen szempontból, de én még egyszer azt 
mondom, nekem ez vesszőparipám. Ezzel a logikával, hogy van egy elkerülő, előtte is 
van két körforgalom, ezt az egyet miért nem lehetett megcsinálni. Egyszerűen nem 
tudom felfogni.  
 
Palicz András r. ezredes – Az egy egyenes szakasz, megfogni azt a forgalmat, nem 
tudom. 52-szer voltunk már kint a közútkezelővel, voltunk kint mindenkivel, és mindig a 
pénzügyi rész, ami megakaszt, 500 millió forint lenne. 
 
Csjernyik Zoltán polgármester – Szerintem itt eleve a tervezéskor volt probléma, mert 
ahogy megyünk Földeák felé és van az a körforgalom, véleményem szerint ott sokkal 
kisebb átmenő forgalom van, mint ezen az úton. Miért oda kellett körforgalom, miért 
nem ide, ide indokoltabb lett volna. Onnantól kezdve, hogy ez az út már megépült, ha 
akkor nem lett körforgalom betéve, most már anyagilag is, meg egyébként is sokkal 
nehezebb megcsinálni.  
 
Palicz András r. ezredes – Már annyi mindent bevetettünk, kikerülőt, bekerülőt, aki már 
ott nem ébred fel… Amit lehetőségként felajánlottak nekünk, hogy nincs körforgalom, 
oldjuk meg másként, akkor azt mondtuk, próbálunk valamit kitalálni, hogy észrevegyék 
már. Egy időben el kellett bontani, hogy a hó eltakarítást meg tudják oldani. Mi azt 
tartatjuk be, ami ki van téve. Annyi balesetet viszont nem tudunk felmutatni, ami 
indokolná a körforgalmat. 
 
Farkasné Havrán Ildikó Piroska – Akkor rossz, mikor köd van. Beláthatatlan, és hiába 
lassan megyek át a kereszteződésen, ő nem fog lassítani.  
 
Radó Tibor polgármester – Én nagyon szépen köszönöm kapitány útnak, hogy 
megtisztelt minket és elmondta a tavalyi évi munkájukról beszámolót. Én is szeretnék 
pár gondolatot mondani. Nagyon szépen köszönöm, hogy egy pitvarosi származású, és 
már bizonyított rendőrünknek az oktatásával helyi erőt próbál őrsparancsnoknak 
kinevezni. Bízom benne, hogy ez minél hamarabb sikerül és még jobb lehet az őrsnek a 
teljesítménye, amivel természetesen most is elégedettek vagyunk, én meg aztán 
különösen. Amit szeretnék elmondani az őrssel kapcsolatban, hogy folyamatban van az 
érintésvédelmi jegyzőkönyv, mert számon kérték rajtunk. A munkálatok már el lettek 
végezve, már csak a papírmunka hiányzik. A garázsból az utolsó simítások még 
hátravannak, de az is hamarosan elkészül. Illetve egy pályázat van folyamatban, és az 
új őrsnek az épületét szeretnénk majd mihamarabb megvalósítani több intézménnyel 
közösen. Tehát közel lesz az orvos, fogorvos, védőnő, gyógyszertár is, hiszen egy 
épületbe költözhetnek, nagyobb parkolóval, közelebb a körforgalomhoz, a 
buszmegállókhoz, jobban el lehet majd érni az őrsöt is. Egy kicsivel távolabb kerül majd 
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az iskolától, ez talán hátrány, de nem baj az, ha a gyerekek látják, hogy itt vannak az 
egyenruhások, de bízom benne, hogy nem ez fogja befolyásolni őket. Még egyszer 
nagyon szépen köszönöm az eddigi és egész éves munkát. 
 
Csjernyik Zoltán polgármester – Van még további kérdés? Nincs. Hál’Istennek olyan 
dolgokról tudtunk beszélni, amik a közlekedéssel kapcsolatosak, és nem volt benne 
olyan, amikkel kellett volna, hogy foglalkozzunk. Például a személy elleni erőszak, ilyen 
problémák nem voltak, csak kisebb közlekedési észrevételek. De én azt mondom, hogy 
ez legyen a legnagyobb probléma. Ez is nagy gond, de ne legyen nagyobb. Én is 
valamennyi testület és polgármester nevében szeretném megköszönni a kapitány úr és 
kollégáinak, munkatársainak egész éves munkáját és bízom benne, sőt, biztos vagyok 
benne, hogy az idei évi is ilyen lesz a részükről. Köszönöm szépen, kapitány úr. Kérem 
a testületeket, fogadják el a rendőrség beszámolóját. 
 
Csirik László polgármester – Kérem képviselőtársaim, aki elfogadja a rendőrség 
beszámolóját, kérem, szavazzon. 4 igen, köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Rend őrség beszámolójának elfogadása a 2015. évi munkáról  
 
49/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Ambrózfalva Község Önkormányzati Képviselőtestülete a Makói 
Rendőrkapitányság beszámolóját a 2015. évről a jegyzőkönyvhöz csatolt 
tartalommal elfogadja.  

 
(A beszámoló a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)  
 
Csjernyik Zoltán polgármester – Kérem képviselőtársaim, kérem, fogadjuk el a 
rendőrség beszámolóját. 5 igen, köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Rend őrség beszámolójának elfogadása a 2015. évi munkáról  
 
52/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Csanádalberti Község Önkormányzati Képviselőtestülete a Makói 
Rendőrkapitányság beszámolóját a 2015. évről a jegyzőkönyvhöz csatolt 
tartalommal elfogadja. 

 
(A beszámoló a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)  
 
Lőrincz Tibor polgármester – Aki elfogadja a rendőrség beszámolóját, kérem, jelezze. 3 
igen, köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Rend őrség beszámolójának elfogadása a 2015. évi munkáról  
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48/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Nagyér Község Önkormányzati Képviselőtestülete a Makói 
Rendőrkapitányság beszámolóját a 2015. évről a jegyzőkönyvhöz csatolt 
tartalommal elfogadja. 

 
(A beszámoló a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)  
 
Radó Tibor polgármester – Aki elfogadja a rendőrség beszámolóját, kérem, jelezze. 6 
igen, köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Rend őrség beszámolójának elfogadása a 2015. évi munkáról  
 
62/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a Makói 
Rendőrkapitányság beszámolóját a 2015. évről a jegyzőkönyvhöz csatolt 
tartalommal elfogadja. 
 

(A beszámoló a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)  
 
3. Napirendi pont: Csanádpalota Térségi Alapszolgál tatási Központ és 
Gyermekjóléti Szolgálat beszámolója a 2015. évi mun káról 
 
Csjernyik Zoltán polgármester – Felkérném Szabóné Székely Renáta intézményvezetőt, 
mondja el gondolatait. 
 
Szabóné Székely Renáta intézményvezető – Köszönöm szépen. Én azt hiszem, hogy a 
beszámoló elég részletesen tartalmazza a munkánkat. Amivel szeretném kiegészíteni, 
hogy a tavalyi évben több ellenőrzésünk volt, szakmailag is ellenőrzött minket a 
kormányhivatal. Ez pozitív eredménnyel zárult, illetve finanszírozás szempontjából is 
ellenőriztek, hogy a normatíva igénylés és felhasználás megfelelően zajlik-e az 
intézményben. Ez is pozitívan zárult, ez az ellenőrzés a 2014. évet érintette. A 2016. 
évet nem tudom, mikor fogják ellenőrizni, de bízom benne, hogy az is ilyen pozitívan fog 
zárulni. És hát köszönjük szépen, a gyermekjóléti szolgálat elsősorban köszöni a 
támogatást a tisztelt polgármester uraknak és képviselőtestület tagjainak, hogy a nyári 
táborunkat, illetve a programjainkat mindig támogatják. Már most előre jelzem, hogy 
még idén lesz táborunk, úgyhogy kérelemmel fogunk fordulni Önök felé. Köszönöm 
szépen.  
 
Csjernyik Zoltán polgármester – Kérdés, észrevétel van-e? Nincs. Akkor kérem, 
szavazzunk. 
 
Csirik László polgármester – Aki elfogadja a beszámolót, kérem, jelezze. 4 igen, 
köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
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Tárgy: Csanádpalota Térségi Alapszolgáltatási Közpo nt és Gyermekjóléti 
Szolgálat 2015. évi munkájáról szóló beszámoló elfo gadása 
 
50/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Ambrózfalva Község Önkormányzati Képviselőtestülete a Csanádpalota 
Térségi Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat 2015. évi 
munkájától szóló beszámolóját a jegyzőkönyvhöz csatolt tartalommal 
elfogadja. 

 
(A beszámoló a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)  
 
Csjernyik Zoltán polgármester – Kérem képviselőtársaim, szavazzunk.5 igen, köszönöm 
szépen. 
 
A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Csanádpalota Térségi Alapszolgáltatási Közpo nt és Gyermekjóléti 
Szolgálat 2015. évi munkájáról szóló beszámoló elfo gadása 
 
53/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Csanádalberti Község Önkormányzati Képviselőtestülete a Csanádpalota 
Térségi Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat 2015. évi 
munkájáról szóló beszámolóját a jegyzőkönyvhöz csatolt tartalommal 
elfogadja. 

 
(A beszámoló a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)  
 
Lőrincz Tibor polgármester – Aki elfogadja, kérem, jelezze. 3 igen, köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Csanádpalota Térségi Alapszolgáltatási Közpo nt és Gyermekjóléti 
Szolgálat 2015. évi munkájáról szóló beszámoló elfo gadása 
 
49/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Nagyér Község Önkormányzati Képviselőtestülete a Csanádpalota 
Térségi Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat 2015. évi 
munkájáról szóló beszámolóját a jegyzőkönyvhöz csatolt tartalommal 
elfogadja. 

 
(A beszámoló a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)  
 
Radó Tibor polgármester – Aki elfogadja, kérem, jelezze. 6 igen, köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
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Tárgy: Csanádpalota Térségi Alapszolgáltatási Közpo nt és Gyermekjóléti 
Szolgálat 2015. évi munkájáról szóló beszámoló elfo gadása 
 
63/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a Csanádpalota 
Térségi Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat 2015. évi 
munkájáról szóló beszámolóját a jegyzőkönyvhöz csatolt tartalommal 
elfogadja. 
 

(A beszámoló a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)  
 
4. Napirendi pont: A gyermekvédelmi és gyermekjólét i feladatok 2015. évi 
ellátásáról készült értékelés elfogadása 
 
Dr. Sarkadi Péter jegyző – Én csak annyit mondanék, hogy ez kötelező jellegű feladat a 
szociális törvény alapján. A beszámolóban minden benne van, én nem kívánom azt 
kiegészíteni. 
 
Csjernyik Zoltán polgármester – Az előterjesztésben látjuk is az indokolását. Kérdés, 
észrevétel van-e? Amennyiben nincs, szavazzunk. 
 
Csirik László polgármester – Aki elfogadja az értékelést, kérem, jelezze. 4 igen, 
köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: A gyermekvédelmi és gyermekjóléti feladatok 2015. évi ellátásáról készült 
értékelés elfogadása 
 
51/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Ambrózfalva Község Önkormányzati Képviselőtestülete az önkormányzat 
gyermekvédelmi és gyermekjóléti feladatok 2015. évre vonatkozó átfogó 
értékeléséről szóló beszámolót a jegyzőkönyvhöz csatolt tartalommal 
elfogadja. 
 
Értesül: Csongrád Megyei Kormányhivatal Szociális- és Gyámhivatala  
 

(Az értékelés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)  
 
Csjernyik Zoltán polgármester – Kérem képviselőtársaim, szavazzunk az értékelésről. 5 
igen, köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: A gyermekvédelmi és gyermekjóléti feladatok 2015. évi ellátásáról készült 
értékelés elfogadása 
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54/2016. (V.27.) 
H A T Á R O Z A T 

 
Csanádalberti Község Önkormányzati Képviselőtestülete az önkormányzat 
gyermekvédelmi és gyermekjóléti feladatok 2015. évre vonatkozó átfogó 
értékeléséről szóló beszámolót a jegyzőkönyvhöz csatolt tartalommal 
elfogadja. 
 
Értesül: Csongrád Megyei Kormányhivatal Szociális- és Gyámhivatala  
 

(Az értékelés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)  
 
Lőrincz Tibor polgármester – Aki elfogadja az értékelést, kérem, jelezze. 3 igen, 
köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: A gyermekvédelmi és gyermekjóléti feladatok 2015. évi ellátásáról készült 
értékelés elfogadása 
 
50/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Nagyér Község Önkormányzati Képviselőtestülete az önkormányzat 
gyermekvédelmi és gyermekjóléti feladatok 2015. évre vonatkozó átfogó 
értékeléséről szóló beszámolót a jegyzőkönyvhöz csatolt tartalommal 
elfogadja. 
 
Értesül: Csongrád Megyei Kormányhivatal Szociális- és Gyámhivatala  
 

(Az értékelés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)  
 
Radó Tibor polgármester – Aki elfogadja az értékelést, kérem, jelezze. 6 igen, 
köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: A gyermekvédelmi és gyermekjóléti feladatok 2015. évi ellátásáról készült 
értékelés elfogadása 
 
64/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete az önkormányzat 
gyermekvédelmi és gyermekjóléti feladatok 2015. évre vonatkozó átfogó 
értékeléséről szóló beszámolót a jegyzőkönyvhöz csatolt tartalommal 
elfogadja. 
 
Értesül: Csongrád Megyei Kormányhivatal Szociális- és Gyámhivatala  
 

(Az értékelés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)  
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5. Napirendi pont: A Csongrád Megyei Településtiszt asági Nonprofit Kft.-vel 
közszolgálati szerz ődés módosítása 
 
Dr. Sarkadi Péter jegyző – Az előterjesztésben írtam, hogy még egyeztetés alatt van. A 
lényeg az, hogy nem mostantól fogva él az új szerződés, mert ami kiment anyag, abban 
az van, az egy, másfél évvel ezelőtti szerződést módosítjuk. Abban a módosítás külön 
van benne a dőlt betűs szöveggel, és külön a szerződés. A jogszabály által előírt dolgok 
vannak benne, gyakorlatilag az, hogy melyik a koordináló szerv, amelyik beszedi a 
pénzt, van az önkormányzat, az ellátásra kötelezett, és van a szolgáltató, aki most 
jelenleg a Csongrád Megyei Településtisztasági Kft. Nem tudok többet mondani, mert 
aki figyeli a rádiót, tévét, az körülbelül annyit tud, mint én, hogy most van egy szervezet, 
amelyik beszedi a pénzt. 
 
Radó Tibor polgármester – Inkább másfelé terelném ezt a kérdést. Van egy DAREH 
önkormányzati társulásunk, ami viszont nagyon beletenyerel a történetbe. Ezért 
szeretném kérdezni, hogy ennek a szerződésnek a módosítására van-e kötelező 
határidőnk? Muszáj-e most májusban módosítanunk a szerződést? 
 
Lőrincz Tibor polgármester – Nem muszáj. 
 
Radó Tibor polgármester – Akkor viszont mondom a problémát. Jelenleg van egy 
érvényben lévő szerződésünk, ez eddig oké. Ami nagyon jó lenne, ha felbontásra 
kerülne. A DAREH önkormányzati társulásnál a társulás arról döntött, több település 
ellenkezése ellenére is, hogy azok a települések, akik jelenleg érvényes 
közszolgáltatási szerződéssel rendelkeznek, azokra is érvényes társulási döntést hozott 
a DAREH társulása, miszerint közbeszerzési eljárás keretében a DAREH fogja ellátni a 
közszolgáltatást minden társult településen. Csakhogy, a kormányhivatalnak meg 
főügyészségnek elküldték ezeket a leveleket, tehát jelenleg konkrétan majdnem 
feljelentésig mentek el, a cég is, meg egy társult település is.  
 
Dr. Sarkadi Péter jegyző – Azóta nem tudták összehozni a taggyűlést, amit akarnak. 
 
Radó Tibor polgármester – Nagyon jó, ha összehozzák, de attól függetlenül a 
települések egy része, többek között én sem fogom megszavazni, mert saját 
magunknak teszünk keresztbe. Tehát jelenleg van egy szerződésünk, amitől azért 
lenne jó megszabadulnunk, hogy a DAREH pályázatunkat tudjuk teljesíteni. Mert a 
társulásnak pályázati kötelezettsége van.  
 
Dr. Sarkadi Péter jegyző – Fel akarod mondani a Csongrád Megyei 
Településtisztaságival a szerződést? És akkor kivel szerződsz? 
 
Radó Tibor polgármester – Mind DAREH társult önkormányzat, nagyon szerencsés 
lenne a pályázat érdekében a DAREH-en keresztül szerződést kötnünk közszolgáltatási 
szerződés formájában. A pályázat miatt jó lenne abba az irányba mennünk. Viszont az 
se megoldás, hogy mi bejelentjük a szerződés felbontását, mert az 
szerződésszegésnek minősül, és fizetnünk kell.  
 
Dr. Sarkadi Péter jegyző – Én úgy láttam most, hogy ők se tudják, hogy merre- meddig. 
 
Radó Tibor polgármester – Ebben igazad van, hogy ők se tudják, de miért nem várunk 
ki? 
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Dr. Sarkadi Péter jegyző – Nem 10 évre kötünk szerződést, amit tavaly vagy tavalyelőtt 
kötöttünk, azt módosítjuk.  
 
Radó Tibor polgármester – A tavaly július 1-ével kötött 10 éves szerződésünket 
módosítjuk, de lehetséges, hogy a törvény értelmében semmissé válik, mert nem 
teljesítjük a törvényt.  
 
Dr. Sarkadi Péter jegyző – Nem válik semmissé. 
Csjernyik Zoltán polgármester – Nem biztos, hogy jó lenne, mert ki fogja akkor elvinni a 
szemetet? Itt fog állni a szemét. 
 
Radó Tibor polgármester – A katasztrófavédelem köteles megoldani az ellátatlan 
települések szemétszállításának ügyét. 
 
Csjernyik Zoltán polgármester – És ha mindenhol áll majd a szemét? Ez országos 
probléma lesz. Azt mondják, nyár közepére állni fog mindenhol a szemét.  
 
Radó Tibor polgármester – Így lesz, de most nem ez a kérdés, hanem az, hogy most 
van egy érvényes szerződésünk a közszolgáltatásra a szegedi céggel, és egy érvényes 
szerződésünk a DAREH-val. Melyiket rúgjuk fel? Mert a kettő ellentétes. 
 
Dr. Sarkadi Péter jegyző – Most a Csongrád Megyei Településtisztasági Kft. a 
szolgáltató, akivel most szerződést kötünk.  
 
Radó Tibor polgármester – Van két pályázat, a két pályázat összértéke 15 milliárd 
forint. Ha nem teljesítjük a pályázatot, fizetési kötelezettséggel élünk. Ki fog 
visszafizetni? Orosháza? Pitvaros? Vagy ki? 
 
Dr. Sarkadi Péter jegyző – Ezt hagyjuk már a nagyokra. 
 
Radó Tibor polgármester – Épp ezért nem szeretném most aláírni a szerződést, hanem 
húzni az időt. Se nemet, se igent nem mondanék szívem szerint.  
 
Dr. Sarkadi Péter jegyző – Viszont a jogszabály kötelez arra, hogy ezt be kell venni a 
szerződésbe, ami április 1-től érvényes. 
 
Csjernyik Zoltán polgármester – Viszont akkor itt le van írva, nem 2026. május 31-ig van 
ez a szerződésünk? Mivel tavaly kötöttük és 2015-ig. 
 
Dr. Sarkadi Péter jegyző – De beleírtam az előterjesztésbe, hogy most egyeztetés alatt 
van, hogy ők most hogy gondolják. Azt mondták, hogy bocs, benne hagyták az 
előterjesztésbe, a szerződésmódosításba a régi dátumot, az tévedés volt, tehát 
gyakorlatilag az eredeti szerződéstől számított 10 évig szól. Azt kérném, hogy 
jóváhagyjátok. 
 
Csjernyik Zoltán polgármester – Tehát, mi tulajdonképpen nem hosszabbítunk 
szerződést, hanem a meglévő szerződést módosítjuk? 
 
Radó Tibor polgármester – Továbbra sem támogatom.  
 
Dr. Sarkadi Péter jegyző – Igen. Ezt muszáj megcsinálni. Tudsz valamit a DAREH-ról? 
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Radó Tibor polgármester – Igen. Ki szeretném várni, hogy küzdjenek meg egymással, 
ugyanis mind a két szervezet 600 jogszabályt így tol egymásra. 
 
Zatykó Pál képviselő – A múltkor se döntöttünk, akkor nem volt engedélye a DAREH-
nek. Van-e már engedélye vagy nincs? Ha nincs, akkor tárgytalan az egész.  
 
Dr. Sarkadi Péter jegyző – Nincs, sőt, közbeszerzéseken lesz majd vita, teljesen 
mindegy. Én most azt mondom, hogy ezt a szerződésmódosítást a képviselőtestületek 
hagyják jóvá. És majd akkor, ha nekik lesz engedélyük, majd akkor próbálunk 
változtatni. Majd ha a jogszabály azt mondja, hogy az eddigi szerződés semmis, majd 
akkor lépünk. 
 
Radó Tibor polgármester – Ezt akarom kihozni a dologból. Ha nem módosítunk a 
mostani szerződésen, akkor lehet, hogy a mostani jogszabályok alapján semmisnek 
tekintendő majd a szerződés. Magyarán megmenekültünk az előző szerződéstől, és 
megvárjuk, hogy legyen új szerződés. 
 
Csjernyik Zoltán polgármester – De jön a másik oldal. Neked van egy hatályos 
szerződésed, amire köteleznek, hogy módosítsd. Azt a hatályos szerződésed, ha nem 
módosítod, ugyanúgy meghúzogatják a füledet. 
 
Radó Tibor polgármester – De nem azonnal büntetnek meg, hanem felszólítanak a 
módosításra. Majd a következő testületi ülésen döntünk a dologról. 
 
Csirik László polgármester – A törvény szerint kötelező közszolgáltatási szerződés 
módosítására mi az utolsó határidő? 
 
Dr. Sarkadi Péter jegyző – Nem a szerződésnek és a rendeletnek is meg kell felelni az 
április óta hatályban lévő jogszabálynak.  A módosítást június végéig kell elfogadni. Már 
meg kellett volna tenni a módosítást. 
 
Csjernyik Zoltán polgármester – Most kicsit parttalan a vita, mindenkinek van igaza. 
Kérdés, észrevétel van-e? Ha nincs, akkor kérem, szavazzunk. 
 
Csirik László polgármester – Aki egyetért a Csongrád Megyei Településtisztasági 
Nonprofit Kft.-vel kötött közszolgálati szerződés módosításával, kérem, szavazzon. 4 
igen, köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Csongrád Megyei Településtisztasági Nonprofi t Kft.-vel kötött 
közszolgálati szerz ődés módosítása 
 
52/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Ambrózfalva Község Önkormányzati Képviselőtestülete a Csongrád 
Megyei Településtisztasági Nonprofit Kft.-vel érvényben lévő 
közszolgáltatási szerződést a jegyzőkönyv mellékletét képező tartalommal 
módosítja és egységes szerkezetbe foglalja.  
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A Képviselőtestület felhatalmazza a polgármestert a Csongrád Megyei 
Településtisztasági Nonprofit Kft.-vel a települési szilárd hulladék 
kezelésére vonatkozó közszolgáltatási szerződés módosításának 
aláírására.  
 
Felelős: polgármester 
Határidő: 2016. május 31. 
Értesül: Csongrád Megyei Településtisztasági Nonprofit Kft. Szeged 

 
(Az egységes szerkezetű közszolgálati szerződés és módosítása a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi.)  
 
Csjernyik Zoltán polgármester – Aki egyetért a Csongrád Megyei Településtisztasági 
Nonprofit Kft.-vel kötött közszolgálati szerződés módosításával, kérem, szavazzon. 4 
igen, 1 tartózkodás, köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 4 igen szavazattal és 1 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Csongrád Megyei Településtisztasági Nonprofi t Kft.-vel kötött 
közszolgálati szerz ődés módosítása 
 
55/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Csanádalberti Község Önkormányzati Képviselőtestülete a Csongrád 
Megyei Településtisztasági Nonprofit Kft.-vel érvényben lévő 
közszolgáltatási szerződést a jegyzőkönyv mellékletét képező tartalommal 
módosítja és egységes szerkezetbe foglalja.   
 
A Képviselőtestület felhatalmazza a polgármestert a Csongrád Megyei 
Településtisztasági Nonprofit Kft.-vel a települési szilárd hulladék 
kezelésére vonatkozó közszolgáltatási szerződés módosításának 
aláírására.  
 
Felelős: polgármester 
Határidő: 2016. május 31. 
Értesül: Csongrád Megyei Településtisztasági Nonprofit Kft. Szeged 

 
(Az egységes szerkezetű közszolgálati szerződés és módosítása a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi.)  
 
Lőrincz Tibor polgármester – Aki egyetért a Csongrád Megyei Településtisztasági 
Nonprofit Kft.-vel kötött közszolgálati szerződés módosításával, kérem, szavazzon. 3 
igen, köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Csongrád Megyei Településtisztasági Nonprofi t Kft.-vel kötött 
közszolgálati szerz ődés módosítása 
 
51/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
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Nagyér Község Önkormányzati Képviselőtestülete a Csongrád Megyei 
Településtisztasági Nonprofit Kft.-vel érvényben lévő közszolgáltatási 
szerződést a jegyzőkönyv mellékletét képező tartalommal módosítja és 
egységes szerkezetbe foglalja.  
 
A Képviselőtestület felhatalmazza a polgármestert a Csongrád Megyei 
Településtisztasági Nonprofit Kft.-vel a települési szilárd hulladék 
kezelésére vonatkozó közszolgáltatási szerződés módosításának 
aláírására.  
 
Felelős: polgármester 
Határidő: 2016. május 31. 
Értesül: Csongrád Megyei Településtisztasági Nonprofit Kft. Szeged 

 
(Az egységes közszolgálati szerződés és módosítása a jegyzőkönyv mellékletét 
képezi.)  
 
Radó Tibor polgármester – Aki egyetért a Csongrád Megyei Településtisztasági 
Nonprofit Kft.-vel kötött közszolgálati szerződés módosításával, kérem, szavazzon. 4 
igen, 2 tartózkodás, köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 4 igen szavazattal és 2 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Csongrád Megyei Településtisztasági Nonprofi t Kft.-vel kötött 
közszolgálati szerz ődés módosítása 
 
65/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a Csongrád Megyei 
Településtisztasági Nonprofit Kft.-vel érvényben lévő közszolgáltatási 
szerződést a jegyzőkönyv mellékletét képező tartalommal módosítja és 
egységes szerkezetbe foglalja.   
 
A Képviselőtestület felhatalmazza a polgármestert a Csongrád Megyei 
Településtisztasági Nonprofit Kft.-vel a települési szilárd hulladék 
kezelésére vonatkozó közszolgáltatási szerződés módosításának 
aláírására.  
 
Felelős: polgármester 
Határidő: 2016. május 31. 
Értesül: Csongrád Megyei Településtisztasági Nonprofit Kft. Szeged 

 
(Az egységes szerkezetű közszolgálati szerződés és módosítása a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi.)  
 
Lőrincz Tibor polgármester – Nem akartam befolyásolni a szavazást, de ezt a 
döntésünket, akár három nap múlva megváltoztathatjuk. 
 
7. Egyebek 
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Csjernyik Zoltán polgármester – Térjünk rá az egyebekre, azon belül elsőnek azokra, 
amelyek minden települést érintenek.  
 
- Alföldvíz Zrt.-hez polgármesteri felhatalmazás 
 
Csjernyik Zoltán polgármester – Az első az Alföldvíz Zrt.-vel kapcsolatban egy 
meghatalmazás aláírására kérünk felhatalmazást a testületekről, amely arról szól, hogy 
az adott település polgármestere, mint meghatalmazó meghatalmazza az Alföldvíz Zrt-t, 
hogy a közöttük 2016-ban létrejött együttműködési megállapodás alapján a létrejött új 
vízi közművek tekintetében felmerült jótállási jog érvényesítése tekintetében az 
önkormányzatot teljes jogkörrel képviselje, helyette és nevében eljárjon, e tárgyban 
szükséges jognyilatkozatokat megtegye, ideértve a bankgarancia vagy más biztosíték 
érvényesítésével kapcsolatos eljárást is. Ennek a meghatalmazásnak az aláírására kér 
felhatalmazást a testülettől tulajdonképpen mind a négy polgármester.  
 
Csirik László polgármester – Amennyiben felhatalmaztok az aláírásra, kérem, 
jelezzétek. 4 igen, köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy:  Alföldvíz Zrt.-hez polgármesteri felhatalma zás 
 
53/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Ambrózfalva Község Önkormányzati Képviselőtestülete felhatalmazza a 
polgármestert, hogy az Alföldvíz Zrt.-vel 2016-ban kötött együttműködési 
megállapodás alapján létrejött új vízi közművek tekintetében felmerült 
jótállási jog érvényesítése tekintetében az önkormányzatot teljes 
jogkörrel képviselje, helyette és nevében eljárjon, e tárgyban szükséges 
jognyilatkozatokat megtegye, ideértve a bankgarancia vagy más 
biztosíték érvényesítésével kapcsolatos eljárást is.  
 
Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal és folyamatos 
Értesül: Alföldvíz Zrt., Békéscsaba 

 
Csjernyik Zoltán polgármester – Amennyiben felhatalmaztok az aláírásra, kérem, 
jelezzétek. 5 igen, köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Alföldvíz Zrt.-hez polgármesteri felhatalmaz ás 
 
56/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Csanádalberti Község Önkormányzati Képviselőtestülete felhatalmazza a 
polgármestert, hogy az Alföldvíz Zrt.-vel 2016-ban kötött együttműködési 
megállapodás alapján létrejött új vízi közművek tekintetében felmerült 
jótállási jog érvényesítése tekintetében az önkormányzatot teljes 
jogkörrel képviselje, helyette és nevében eljárjon, e tárgyban szükséges 
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jognyilatkozatokat megtegye, ideértve a bankgarancia vagy más 
biztosíték érvényesítésével kapcsolatos eljárást is.  
 
Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal és folyamatos 
Értesül: Alföldvíz Zrt., Békéscsaba 

 
Lőrincz Tibor polgármester – Amennyiben felhatalmaztok az aláírásra, kérem, 
jelezzétek. 3 igen, köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Alföldvíz Zrt.-hez polgármesteri felhatalmaz ás 
 
52/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Nagyér Község Önkormányzati Képviselőtestülete felhatalmazza a 
polgármestert, hogy az Alföldvíz Zrt.-vel 2016-ban kötött együttműködési 
megállapodás alapján létrejött új vízi közművek tekintetében felmerült 
jótállási jog érvényesítése tekintetében az önkormányzatot teljes 
jogkörrel képviselje, helyette és nevében eljárjon, e tárgyban szükséges 
jognyilatkozatokat megtegye, ideértve a bankgarancia vagy más 
biztosíték érvényesítésével kapcsolatos eljárást is.  
 
Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal és folyamatos 
Értesül: Alföldvíz Zrt., Békéscsaba 

 
Radó Tibor polgármester – Amennyiben felhatalmaztok az aláírásra, kérem, jelezzétek. 
6 igen, köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Alföldvíz Zrt.-hez polgármesteri felhatalmaz ás 
 
66/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete felhatalmazza a 
polgármestert, hogy az Alföldvíz Zrt.-vel 2016-ban kötött együttműködési 
megállapodás alapján létrejött új vízi közművek tekintetében felmerült 
jótállási jog érvényesítése tekintetében az önkormányzatot teljes 
jogkörrel képviselje, helyette és nevében eljárjon, e tárgyban szükséges 
jognyilatkozatokat megtegye, ideértve a bankgarancia vagy más 
biztosíték érvényesítésével kapcsolatos eljárást is.  
 
Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal és folyamatos 
Értesül: Alföldvíz Zrt., Békéscsaba 

 
- Evangélikus hittantábor támogatása 
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Csjernyik Zoltán polgármester – Egy levél érkezett minden önkormányzathoz az 
evangélikus egyháztól, melyet felolvasok. „Tisztelt Polgármester Úr, Tisztelt 
Önkormányzat! Idén is megrendezzük a nyári napközis hittan táborunkat június 11. és 
15. között. A gyerekeknek szeretnénk tartalmas, hasznos időtöltést, programot adni. 
Ennek van költségvonzata is, ezért a tavalyiakhoz hasonlóan támogatásukat kérjük, 
hogy céljainkat meg tudjuk valósítani.” Kérem a testületeket, szavazzanak. Kezdem 
Csanádalbertivel. Csanádalbertin tavaly egy főre 3.000 forintot adtunk, idén is ezt 
javaslom, 7 fő jelentkezett a táborba.  
 
Lőrincz Tibor polgármester – Ezek a táborozó gyerekek, ha jól megnézzük, szociálisan 
rászorultak, a szülők nem tudják segíteni a táborozásukat, ezért a gyerekek 
támogatását javaslom a szociális alap terhére meghatározni.   
 
Csjernyik Zoltán polgármester – Javaslom, hogy e szerint a 21.000 forintot fizessük ki 
az evangélikus egyházközségnek a megjelölt célra. Aki egyetért, kérem, jelezze. 5 igen, 
köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Evangélikus egyház nyári hittanos gyermektáb orának támogatása 
 
57/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Csanádalberti Község Önkormányzati Képviselőtestülete az evangélikus 
gyermektáborozást gyermekenként 3.000 forinttal, azaz a szociálisan 
rászoruló 7 táborozó gyermekre vetítve összesen 21.000 forinttal támogatja. 
Az összeg a költségvetésben a települési önkormányzatok szociális 
feladatának egyéb támogatása jogcímén rendelkezésre áll. 
 
Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal 
Értesül: Evangélikus egyházközség, Pitvaros 

Közös Hivatal pénzügy 
 

Csirik László polgármester – Ugyanez a javaslatom. 7 gyermek vesz részt a hittan 
táborban. 3.000 Ft-ot javaslok gyermekenként, ami 21.000 forint támogatást jelent 
összességében. Aki egyetért, kérem, jelezze. 4 igen, köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Evangélikus egyház nyári hittanos gyermektáb orának támogatása 
 
54/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Ambrózfalva Község Önkormányzati Képviselőtestülete az evangélikus 
gyermektáborozást gyermekenként 3.000 forinttal, azaz a szociálisan 
rászoruló 7 táborozó gyermekre vetítve összesen 21.000 forinttal támogatja. 
Az összeg a költségvetésben a települési önkormányzatok szociális 
feladatának egyéb támogatása jogcímén rendelkezésre áll. 
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Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal 
Értesül: Evangélikus egyházközség, Pitvaros 
   Közös Hivatal pénzügy 

 
Lőrincz Tibor polgármester – 7 gyermek van Nagyéren, aki részt vesz a táborban. 3.000 
Ft-ot javaslok, ami összesen 21.000 Ft-ot jelent az önkormányzatnak. Aki egyetért, 
kérem, jelezze. 3 igen, köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Evangélikus egyház nyári hittanos gyermektáb orának támogatása 
 
53/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Nagyér Község Önkormányzati Képviselőtestülete az evangélikus 
gyermektáborozást gyermekenként 3.000 forinttal, azaz a szociálisan 
rászoruló 7 táborozó gyermekre vetítve összesen 21.000 forinttal 
támogatja. Az összeg a költségvetésben a települési önkormányzatok 
szociális feladatának egyéb támogatása jogcímén rendelkezésre áll. 
 
Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal 
Értesül: Evangélikus egyházközség, Pitvaros 

   Közös Hivatal pénzügy 
 

Radó Tibor polgármester – Pitvaroson 2 fő jelentkezett a táborba, ami ütközik egy 
másik programmal, és ugyancsak 3.000 forintot javaslok. Aki elfogadja, kérem, jelezze. 
6 igen, köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Evangélikus egyház nyári hittanos gyermektáb orának támogatása 
 
67/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete az evangélikus 
gyermektáborozást gyermekenként 3.000 forinttal, azaz a szociálisan 
rászoruló 2 táborozó gyermekre vetítve összesen 6.000 forinttal 
támogatja. Az összeg a költségvetésben a települési önkormányzatok 
szociális feladatának egyéb támogatása jogcímén rendelkezésre áll. 
 
Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal 
Értesül: Evangélikus egyházközség, Pitvaros 

   Közös Hivatal pénzügy 
 
- Csanádalberti pályázatok beadása önkormányzati fe ladatellátás fejlesztési 
támogatására 
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Csjernyik Zoltán polgármester – Csanádalbertinek ugye pályázatot adunk be, az 
előzőleg hozott döntés alapján az önkormányzati feladatellátásra szolgáló fejlesztési 
támogatásra, amely a csanádalberti önkormányzati épület felújítását érinti. Ez ügyben 
szeretném kérni a szomszédos településeket, mivel hogy a gesztor önkormányzat 
épületéről van szó, hogy esetleg egy támogatást adjanak, miszerint hozzájárulnak, elvi 
támogatást adnak, hogy a közös hivatal épületének belső felújítására pályázatot adjunk 
be, és ezt támogatjátok. 
 
Radó Tibor polgármester – Javaslom, hogy egységesen fogalmazzuk meg. 
 
Csjernyik Zoltán polgármester – Köszönöm. A képviselőtestület felé a pontos 
számokkal szeretnék élni. Tárgyaltunk már a múlt héten erről, akkor azt mondtuk, hogy 
15 millió forint körüli összeggel adjuk be a pályázatot. Most megvan a pontos szám, 
14.833.360 Ft-tal lenne beadva. A három beérkezett árajánlat közül Gyivicsán Zsolt 
építési vállalkozó adta ezt az összeget ugyanarra a feladok elvégzésére. Ez 5 %-os 
önerőt igényel, ami 741.668 Ft-ot jelent nekünk. Egyetértetek vele? Amennyiben igen, 
kézfelnyújtással jelezzétek. 5 igen, köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Csanádalberti Község Önkormányzatának az Önk ormányzati 
feladatellátást szolgáló fejlesztések támogatásra k iírt pályázat 1.ad) pontban 
szerepl ő támogatási célra történ ő pályázat benyújtása  

58/2016. (V.27.) 
H A T Á R O Z A T 

 

Csanádalberti Község Önkormányzata – mint a Csanádalberti Közös 
Önkormányzati Hivatal székhely településének önkormányzata - 
pályázatot kíván benyújtani a helyi önkormányzatokért felelős miniszter és 
az államháztartásért felelős miniszter döntése alapján, az Önkormányzati 
feladatellátást szolgáló fejlesztések támogatásra kiírt pályázat 
támogatásának elnyerésére. A tervezett pályázatot, a pályázati kiírás 1. 
pontja alapján, az „ad” jelű cél keretében a Csanádalberti, Fő út 30. sz. 
alatti önkormányzati épület fejlesztésére nyújtja be. A beérkezett ajánlatok 
közül a képviselőtestület a legkedvezőbb összegű árajánlatot adó 
Gyivicsán Zsolt építési vállalkozó (5940 Tótkomlós, Huba u. 5.) árajánlatát 
fogadta el, s ennek alapján a pályázatot a beruházás teljes bruttó 
maximális költségére figyelemmel 14.833.360 Ft összegre nyújtja be.  
 
Csanádalberti Község Önkormányzati Képviselőtestülete kijelenti, hogy a 
pályázat 5 %-os önerejének teljes összegét, maximum 741.668 Ft-ot a 
költségvetésébe betervezi. 
 
Csanádalberti Község Önkormányzata a pályázat támogatásával a 
Csanádalberti, Fő út 30. szám alatti Közös Önkormányzati Hivatal 
épületének infrastrukturális fejlesztését tervezi megvalósítani.  
A felújítási munkák keretén belül az önkormányzati épületének új 
vizesblokk építése és az épület teljes belső festés-mázolása felújítási 
munkáinak elvégzését tervezi az Önkormányzat. 
 



25 

 

Csanádalberti Község Önkormányzata nyilatkozik, hogy a támogatásból 
megvalósuló beruházást, a beruházás megvalósításától számított 5 évig 
az eredeti rendeltetésének megfelelően - a működtetésre vonatkozó 
hatályos jogszabályok betartásával - hasznosítja, a feladat-ellátási helyet 
nem szünteti meg, és nem adja át az intézmény fenntartói jogát nem 
állami fenntartó részére, kivéve, ha – települési önkormányzati rendeleten 
kívüli – jogszabályváltozásból adódóan változik az intézmény fenntartója. 
 
Csanádalberti Község Önkormányzata megbízza a polgármestert a 
pályázat benyújtásával, és falhatalmazza az ezzel kapcsolatos 
jognyilatkozatok megtételére, jogügyletek aláírására.      

 

Felelős: polgármester 
Határidő: bentiek szerint 
Értesül: Közös Hivatal pénzügy 

 
Csjernyik Zoltán polgármester – A következő ugyanez a témakör, csak Csanádalberti 
belterületi utaknak a felújítása a cél. Ugyanez a helyzet, mint a másiknál. A pályázat 
pontos összege a beadott három árajánlat 14.986.345 Ft, melynek önereje 2.247.952 
Ft, mert ide 15 %-os önerő kell. A legkedvezőbb árajánlatot a budapesti Útkellene Kft. 
adta. Egyetértetek, hogy ez így beadásra kerüljön? Amennyiben igen, kézfelnyújtással 
jelezzétek. 5 igen, köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Csanádalberti Község Önkormányzatának az Önk ormányzati 
feladatellátást szolgáló fejlesztések támogatásra k iírt pályázat 1.c) pontban 
szerepl ő támogatási célra történ ő pályázat benyújtása. 
 
59/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Csanádalberti Község Önkormányzata pályázatot kíván benyújtani a helyi 
önkormányzatokért felelős miniszter és az államháztartásért felelős 
miniszter döntése alapján, az Önkormányzati feladatellátást szolgáló 
fejlesztések támogatásra kiírt pályázat támogatásának elnyerésére. A 
tervezett pályázatot, a pályázati kiírás 1. pontja alapján, a „c” jelű cél 
keretében csanádalberti belterületi utak – Kossuth utca 1700 m2, 
Munkácsy utca 988 m2 - aszfaltburkolatának fejlesztésére nyújtja be. A 
beérkezett ajánlatok közül a képviselőtestület a legkedvezőbb összegű 
árajánlatot adó Útkellene Kft. elnevezésű cég (1136 Budapest, Tátra u. 
5/a.) árajánlatát fogadta el, s ennek alapján a pályázatot a beruházás 
teljes bruttó maximális költségére figyelemmel 14.986.345 Ft összegre 
nyújtja be.  
 
Csanádalberti Község Önkormányzati Képviselőtestülete kijelenti, hogy a 
pályázat 15 %-os önerejének teljes összegét, maximum 2.247.952 Ft-ot a 
költségvetésébe betervezi. 
 
Csanádalberti Község Önkormányzata a pályázat támogatásával a 
Csanádalberti, 61. hrsz. alatti, Kossuth utcai és a Csanádalberti, 62. hrsz. 



26 

 

alatti, Munkácsy utcai önkormányzati útszakaszainak szilárd 
burkolatúfelújítási munkáit tervezi megvalósítani.  
 
Csanádalberti Község Önkormányzata nyilatkozik, hogy a támogatásból 
megvalósuló beruházást, a beruházás megvalósításától számított 10 évig 
az eredeti rendeltetésének megfelelően - a működtetésre vonatkozó 
hatályos jogszabályok betartásával - hasznosítja, a feladat-ellátási helyet 
nem szünteti meg, és nem adja át a beruházás (fenntartói) tulajdoni jogát 
nem állami fenntartó részére, kivéve, ha – települési önkormányzati 
rendeleten kívüli – jogszabályváltozásból adódóan változik a fenntartója. 
 
Csanádalberti Község Önkormányzata megbízza a polgármestert a 
pályázat benyújtásával, és falhatalmazza az ezzel kapcsolatos 
jognyilatkozatok megtételére, jogügyletek aláírására.       

 
Felelős: polgármester 
Határidő: bentiek szerint 
Értesül: Közös Hivatal pénzügy 

 
- Csanádalberti m űvelődési ház beruházása opciós tételeinek ügye 
 
Csjernyik Zoltán polgármester – Csanádalberti művelődési ház beruházása opciós 
tételek előfinanszírozásáról is beszéltünk már a múlt héten, ahol a pontos 
számadatokkal együtt döntöttünk a témában, de akkor jeleztem a számok még lehet, 
hogy módosulni fognak. Azóta kiderült, hogy ezek a számok nem módosulnak, tehát 
mindkét határozatunk jó számszakilag, így nem kell döntést hoznunk ismételten.  
 
- Csanádalberti, Kossuth Lajos u. 56. sz. ingatlan tulajdoni ügye 
 
Csjernyik Zoltán polgármester – A Csanádalberti, Kossuth Lajos u. 56. számú ingatlan 
tulajdoni ügyét kell még megbeszélni. Megérkezett a tulajdoni lap erről az ingatlanról, 
miszerint ez az ingatlan teljesen a mi tulajdonunkban van, tehermentesen. Most már 
egy kikiáltási árat kellene kitalálni. Én azt javaslom, amit a múlt héten javasoltam, hogy 
300.000 Ft legyen a kikiáltási ára. Viszont ha valaki ezt meg akarja venni és igénybe 
venné azt a lehetőséget, amit mi biztosítottunk azoknak, akik Csanádalbertin igénybe 
vesznek egy 100 vagy 150 ezer Ft-os letelepedési támogatást, akkor ne kelljen itt most 
külön papírozni. Annyival kevesebbért odaadnánk az ingatlant. Megállapodhatunk 
ebben a 300.000 Ft-os árban? Egyetértetek? És mi van, ha csak olyanok vannak, aki 
nem tudja egyből kifizetni. Elsősorban ugye arra fókuszálunk, aki ki tudja fizetni, de ha 
csak olyan jelentkező van, aki részletekben tudnak fizetni, akkor mi van? Odaadjuk-e 
nekik az ingatlant? Nyilván ez olyan feltétellel lenne, hogy akkor kerülne a nevére, ha a 
teljes vételár ki van fizetve. Érdeklődők vannak. Ha bele megyünk, mi legyen ez a 
részletfizetési lehetőség? Havi hány ezer forint? 10-20.000 Ft? Ha azt mondjátok 
20.000 Ft, akkor ezt teszem fel szavazásra. Amennyiben ezzel egyetértetek, 
kézfelnyújtással jelezzétek. 5 igen. 
 
A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy:  Kossuth Lajos u. 56. szám alatti ingatlan é rtékesítési szándéka 
 
60/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
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Csanádalberti Község Önkormányzati Képviselőtestülete az önkormányzat 
1/1 tulajdonát képező Csanádalberti 67 hrsz-ú, Kossuth Lajos utca 56. 
szám alatti, összesen 3956 m2 területű, kivett lakóház és udvar művelési 
ágú ingatlant 300.000 Ft összegért meghirdeti eladásra.  
Amennyiben az ingatlan megvásárlására letelepedési támogatást 
igénybevevő jelentkezik és arra az jogosult, de a szükséges önerővel nem 
rendelkezik, annak a személynek a vételár megfizetésére – külön 
szerződés alapján – az önkormányzat 20.000 Ft-os havi részletfizetést 
biztosít. 
 
Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal  

 
Csjernyik Zoltán polgármester – A tavalyi évhez hasonlóan az EDF Démász Zrt. 
megküldte a 2017. évre szóló versenypiaci villamos energia szerződéses ajánlatát. Az 
ajánlat érvényességi ideje június 3-ig szól, ezért kell ebben gyorsan döntenünk. A tavaly 
megadott idénre szóló ár, amit elfogadtunk 16,30 Ft/kWh volt, most némileg emelkedett, 
16,59 Ft/kWh ajánlatot adtak. Javaslom, fogadjuk el ezt a díjtételt. Amennyiben ezzel 
egyetértetek, kézfelnyújtással jelezzétek. 5 igen. 
 
A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: EDF-DÉMÁSZ Zrt.-t ől villamosenergia-vásárlás a 2017-es évre 
vonatkozóan 
 
61/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Csanádalberti Község Önkormányzati Képviselőtestülete az EDF-DÉMÁSZ Zrt. 
2017. évre vonatkozó villamosenergia-vásárlásra vonatkozó üzleti ajánlatát 
16,59 Ft/kWh összeggel elfogadja. 
 
A Képviselőtestület felhatalmazza a polgármestert a villamos energia 
beszerzésére vonatkozó elfogadó nyilatkozat aláírására.     
 
Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal és értelem szerint 
Értesül: EDF-DÉMÁSZ Zrt. 

 
Csjernyik Zoltán polgármester – Köszönöm szépen, Csanádalberti részéről meg is 
vagyunk az egyebekkel, így átadom a szót Ambrózfalva polgármesterének.  
 
- Ambrózfalvi pályázatok beadása önkormányzati fela datellátás fejlesztési 
támogatására 
 
Csirik László polgármester – Nekünk is pályázati lehetőségben kell döntenünk. 
Önkormányzati feladat ellátását szolgáló fejlesztési támogatásra pályázat került 
kiírásra, önkormányzati intézmény felújítására, illetve belterületi út felújítására 
vonatkozóan lennénk érintettek. A tegnapi munkamegbeszélésen tárgyaltunk róla, hogy 
az óvoda fejlesztésére 10 millió Ft-ra lenne szükség, ennek 5 % az önereje. A beadott 
árajánlat alapján 9.977.869 Ft-ba kerülne az elképzelt beruházás az óvodánál. A 
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beruházás költségeiből 9.478.975 Ft (95 %) pályázati támogatásból, 498.894 Ft (5 %) 
pedig önerőből biztosítanánk. Kérem, ezt így elfogadni.  Aki ezt elfogadja, kérem, 
szavazzon. 
 
A képviselőtestület 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Ambrózfalva Község Önkormányzatának az Önkor mányzati feladatellátást 
szolgáló fejlesztések támogatásra kiírt pályázat 1. ab) pontban szerepl ő 
támogatási célra történ ő pályázat benyújtása  

55/2016. (V.27.) 
H A T Á R O Z A T 

 
Ambrózfalva Község Önkormányzata - a társult formában működő - 
Pitvaros Térségi Petőfi Sándor Napközi Otthonos Óvoda és Egységes 
Óvoda - Bölcsőde  Ambrózfalvi Tagintézménye (6916 Ambrózfalva, Luther 
u. 2.) fejlesztésére pályázatot nyújt be a helyi önkormányzatokért felelős 
miniszter és az államháztartásért felelős miniszterrel döntése alapján, az 
Önkormányzati feladatellátást szolgáló fejlesztések támogatásra kiírt 
pályázat támogatásának elnyerésére. 
 
A képviselőtestület a pályázatot a pályázati kiírás 1. pontja alapján, az „ab” 
jelű cél megvalósítására nyújtja be. 
Ambrózfalva Község Önkormányzata a pályázat támogatásával a 
Ambrózfalva, Luther u. 2. szám alatti Napközi Otthonos Óvoda épületének 
infrastrukturális fejlesztését tervezi megvalósítani. 
A beruházás teljes bruttó költsége 9.977.869 Ft. A beruházás költségeiből 
9.478.975 Ft (95 %) pályázati támogatásból, 498.894 Ft (5 %) 
Ambrózfalva Község Önkormányzatának jelen döntése alapján, saját 
forrásaiból lesz biztosítva. 
Ambrózfalva Község Önkormányzati Képviselőtestülete kijelenti, hogy az 
önerő teljes összegét, azaz 498.894 Ft-ot Ambrózfalva Község 
Önkormányzatának 2016. évi költségvetésébe betervezi. 
 
Ambrózfalva Község Önkormányzata nyilatkozik, hogy a támogatásból 
megvalósuló beruházást, a beruházás megvalósításától számított 5 évig 
az eredeti rendeltetésének megfelelően - a működtetésre vonatkozó 
hatályos jogszabályok betartásával - hasznosítja, a feladat-ellátási helyet 
nem szünteti meg, és nem adja át az intézmény fenntartói jogát nem 
állami fenntartó részére, kivéve, ha – települési önkormányzati rendeleten 
kívüli – jogszabályváltozásból adódóan változik az intézmény fenntartója. 
 
Felelős: polgármester 
Határidő: bentiek szerint 
Értesül: Közös Hivatal pénzügy 

 
Csirik László polgármester – A másik pályázati lehetőség a belterületi utak és járda 800 
m2 –en, mivel előnyt jelent a tömegközlekedési eszköz megközelítését szolgáló út vagy 
járda fejlesztése. Ezért a Dózsa György utcában a buszmegálló környékén 800 m2 járda 
térburkolattal történő felújítása lenne a célunk, a másik pedig vasúti közlekedés 
elősegítésére a Bethlen Gábor utcában és annak még egy folytatása. A javaslat 15 
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millió forint volt, annak 15 %-a az önerő. A megkapott árajánlat szerint a pontos 
összegek a következők:  
 
Farkasné Havrán Ildikó Piroska képviselő – Laci, ez az, amit július 3-val be kell 
nyújtani? Megvan Attilának a kalkulációja rá? 
 
Csirik László polgármester – Igen, az árajánlat alapján a beruházás teljes bruttó 
költsége 14.925.196 Ft.  A beruházás költségeiből 12.686.417 Ft (85 %) pályázati 
támogatásból, 2.238.779 Ft (15 %).  4 útépítő cég körülbelül hetente hívogat. Van 
hozzá észrevétel vagy javaslat? Akkor, aki egyetért azzal, hogy az elhangzott 
összegben nyújtsuk be járda és útfelújításra a pályázatot, az kézfelnyújtással jelezze. 4 
igen, köszönöm. 
 
A képviselőtestület 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Ambrózfalva Község Önkormányzatának az Önkor mányzati feladatellátást 
szolgáló fejlesztések támogatásra kiírt pályázat 1. c) pontban szerepl ő támogatási 
célra történ ő pályázat benyújtása. 

56/2016. (V.27.) 
H A T Á R O Z A T 

 
Ambrózfalva Község Önkormányzata, mint az Ambrózfalvai belterületi 
önkormányzati utak tulajdonosa és fenntartója, pályázatot nyújt be a helyi 
önkormányzatokért felelős miniszter és az államháztartásért felelős 
miniszterrel döntése alapján, az Önkormányzati feladatellátást szolgáló 
fejlesztések támogatásra kiírt pályázat támogatásának elnyerésére.  

A képviselőtestület a pályázatot a pályázati kiírás 1. pontja alapján, a „c” 
jelű cél megvalósítására nyújtja be.  

Ambrózfalva Község Önkormányzata a pályázat támogatásával az 
Ambrózfalva, 151-es és 159-es hrsz alatti önkormányzati útszakaszokon 
1.173 m2 burkolat felújítási munkáit, valamint Dózsa György utcai a 
buszmegálló környékén 800 m2–es járdaszakasz térburkolattal történő 
ellátását  tervezi megvalósítani.  

A beruházás teljes bruttó költsége 14.925.196 Ft.  A beruházás 
költségeiből 12.686.417 Ft (85 %) pályázati támogatásból, 2.238.779 Ft 
(15 %) Ambrózfalva Község Önkormányzatának jelen döntése alapján, 
saját forrásaiból biztosítja. 

Ambrózfalva Község Önkormányzati Képviselőtestülete kijelenti, hogy az 
önerő teljes összegét, azaz: 2.238.779 Ft-ot Ambrózfalva Község 
Önkormányzatának 2016. évi költségvetésébe betervezi. 

Ambrózfalva Község Önkormányzata nyilatkozik, hogy a támogatásból 
megvalósuló beruházást, a beruházás megvalósításától számított 10 évig 
az eredeti rendeltetésének megfelelően - a működtetésre vonatkozó 
hatályos jogszabályok betartásával - hasznosítja, a feladat-ellátási helyet 
nem szünteti meg, és nem adja át a beruházás (fenntartói) tulajdoni jogát 
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nem állami fenntartó részére, kivéve, ha – települési önkormányzati 
rendeleten kívüli – jogszabályváltozásból adódóan változik a fenntartója. 

Felelős: polgármester 
Határidő: bentiek szerint 
Értesül: Közös Hivatal pénzügy 

- Pitvarosi pályázatok beadása önkormányzati felada tellátás fejlesztési 
támogatására 
 
Radó Tibor polgármester – Pitvarosnak is van három pályázat, amivel kapcsolatban kell 
döntést hoznunk. Ezekről már régebben beszéltünk és döntést hoztunk az 
előkészítéseikről. Elsőként a feladatellátást szolgáló fejlesztések támogatására kiírt 
pályázatban a pitvarosi napközi otthonos óvoda épület infrastrukturális fejlesztésére egy 
olyan pályázati kalkulációt készített el Cződör Attila, mely szerint 24.811.852 Ft-os 
támogatási összeg  mellett 1.305.887 Ft-os saját erővel, tehát 5 %-os saját erővel egy 
olyan pályázatot nyújtanánk be, mely az épület külső és belső felújítása, hőszigetelése, 
a konyhában csempézés, vizesblokk felújítása, és még a szennyvíz kezelése, 
újjáépítése is szerepel benne. Az önerőt hozzá tudjuk biztosítani. Most azonban 
forintális döntést kell hozni. Van-e kérdés ezzel kapcsolatban? Aki elfogadja, hogy a 
felsorolt számok alapján és a megjelölt célra a pályázatot benyújtsuk, kérem, 
szavazzon. Köszönöm szépen, egyhangú. 
 
A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Pitvaros Község Önkormányzatának az Önkormán yzati feladatellátást 
szolgáló fejlesztések támogatásra kiírt pályázat 1. ab) pontban szerepl ő 
támogatási célra történ ő pályázat benyújtása  

 
68/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Pitvaros Község Önkormányzata, mint a társult formában működő, 
Pitvaros Térségi Petőfi Sándor Napközi Otthonos Óvoda és Egységes 
Óvoda - Bölcsőde (Székhelye: 6914 Pitvaros, Petőfi tér 1.) intézményének 
székhely-települési önkormányzata, pályázatot nyújt be a helyi 
önkormányzatokért felelős miniszter és az államháztartásért felelős 
miniszterrel döntése alapján, az Önkormányzati feladatellátást szolgáló 
fejlesztések támogatásra kiírt pályázat támogatásának elnyerésére. 
 
A képviselőtestület a pályázatot a pályázati kiírás 1. pontja alapján, az „ab” 
jelű cél megvalósítására nyújtja be. 
Pitvaros Község Önkormányzata a pályázat támogatásával a Pitvaros, 
Petőfi tér 1. szám alatti Napközi Otthonos Óvoda épületének 
infrastrukturális fejlesztését tervezi megvalósítani. 
A felújítási munkák keretén belül, az épület külső homlokzatának 
hőszigeteléssel, és nyílászárók cseréjével egybekötött homlokzat felújítási 
munkáit, az épület vizesblokkjának és konyhájának burkolási munkáit, 
valamint az épület szennyvizeinek kezelése céljából, egy új háztartási 
méretű szennyvíztisztító kisberendezés telepítési munkáinak elvégzését 
tervezi az Önkormányzat. 
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A beruházás teljes bruttó költsége 26.117.739 Ft. A beruházás 
költségeiből 24.811.851Ft (95 %) pályázati támogatásból, 1.305.888 Ft (5 
%) Pitvaros Község Önkormányzatának jelen döntése alapján, saját 
forrásaiból lesz biztosítva. 
Pitaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete kijelenti, hogy az önerő 
teljes összegét, azaz: 1.305.888 Ft-ot Pitvaros Község 
Önkormányzatának 2016. évi költségvetésébe betervezi összegből 
finanszírozza. 
 
Pitvaros Község Önkormányzata nyilatkozik, hogy a támogatásból 
megvalósuló beruházást, a beruházás megvalósításától számított 5 évig 
az eredeti rendeltetésének megfelelően - a működtetésre vonatkozó 
hatályos jogszabályok betartásával - hasznosítja, a feladat-ellátási helyet 
nem szünteti meg, és nem adja át az intézmény fenntartói jogát nem 
állami fenntartó részére, kivéve, ha – települési önkormányzati rendeleten 
kívüli – jogszabályváltozásból adódóan változik az intézmény fenntartója. 
 
Felelős: polgármester 
Határidő: bentiek szerint 
Értesül: Közös Hivatal pénzügy 

 
Radó Tibor polgármester – A második a pitvarosi konyha infrastrukturális javítása című 
pályázat. Itt, ha jól láttam, szintén 95 %-os a támogatás, tehát 5 %-os önerő kell hozzá. 
A tervezett költség ide 21,5 millió Ft, melyből 20.425.000 Ft az igényelt támogatás, 
melyből 1.075.000 Ft saját forrás biztosítása kell, hogy a pályázatot beadhassuk. Külső 
és belső felújításról és némi eszközbeszerzésről is szó van ebben a beruházási célban. 
Ezzel kapcsolatban kérdés, észrevétel van-e részetekről? Ha nincs, akkor, aki egyetért, 
kérem, szavazzon. Úgy látom, egyhangú. Köszönöm. 
 
A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Pitvaros Község Önkormányzatának a nemzetgaz dasági miniszter, a 
belügyminiszter, és az emberi er őforrások minisztere által, a Magyarország 2016. 
évi központi költségvetésér ől szóló 2015. évi C. törvény 3. melléklet II. 7. po nt 
szerinti, „a gyermekétkeztetés feltételeit javító f ejlesztések” támogatásra közösen 
kiírt pályázat támogatásának elnyerésére történ ő pályázat benyújtása. 

69/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 

Pitvaros Község Önkormányzata, mint a Pitvarosi Önkormányzati Konyha 
(Pitvaros, Petőfi tér 15.) tulajdonosa és üzemeltetője, pályázatot nyújt be, a 
nemzetgazdasági miniszter, a belügyminiszter, és az emberi erőforrások 
minisztere által, a Magyarország 2016. évi központi költségvetéséről szóló 2015. 
évi C. törvény 3. melléklet II. 7. pont szerinti, „a gyermekétkeztetés feltételeit 
javító fejlesztések” támogatásra közösen kiírt pályázat támogatásának 
elnyerésére.  

A képviselőtestület a pályázatot, a pályázati kiírás 2. pontja alapján, a „c” jelű 
céljának a „már működő konyha infrastrukturális felújításával, fejlesztésével, 
akadálymentesítésével” megvalósítására nyújtja be.  
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Pitvaros Község Önkormányzata a pályázat támogatásával a Pitvaros, Petőfi tér 
15. szám alatti Önkormányzati Konyha infrastruktúráját kívánja felújítani. 

A tervezett felújítási munkák kiterjednek a Konyha, a zöldség és hús előkészítő 
helyiségek területére. Felújításra kerül a helyiségek padozatának burkolata, az 
oldalfalak csempe burkolata, és a burkolás nélkül maradó felületek vakolata. A 
projekt keretén belül új szennyvíz lefolyó rendszer kiépítését, valamint új 
nyomvonalon korszerűbb anyagokkal új hideg és meleg-víz vezeték kiépítését 
tervezi megvalósítani az Önkormányzat. A projekt keretén belül beépítésre 
kerülnek a HACCP által előírt kézmosó helyek és vízvételi lehetőségek. Az 
elektromos áram ellátó rendszer területén, az érintett helyiségekben található 
lámpatestek energiatakarékos, korszerű lámpatestekre történő cseréjét tervezi 
megvalósítani a pályázati támogatásból Pitvaros Község Önkormányzata. 

A beruházás teljes bruttó költsége 21.500.000 Ft.  A beruházás költségeiből 
20.425.000 Ft (95 %) pályázati támogatásból, 1.075.000 Ft (5 %) Pitvaros 
Község Önkormányzatának jelen döntése alapján, saját forrásaiból biztosítja. 

Pitaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete kijelenti, hogy az önerő teljes 
összegét, azaz: 1.075.000 Ft-ot Pitvaros Község Önkormányzata a 2016. évi 
költségvetésébe betervezi. 

Pitvaros Község Önkormányzata nyilatkozik, hogy a támogatásból megvalósuló 
beruházást, a beruházás megvalósításától számított 5 évig az eredeti 
rendeltetésének megfelelően - a működtetésre vonatkozó hatályos jogszabályok 
betartásával - hasznosítja, a feladat-ellátási helyet nem szünteti meg, és nem 
adja át az intézmény fenntartói jogát nem állami fenntartó részére, kivéve, ha – 
települési önkormányzati rendeleten kívüli – jogszabályváltozásból adódóan 
változik az intézmény fenntartója.  

Felelős: polgármester 
Határidő: bentiek szerint 
Értesül: Közös Hivatal pénzügy 

 
Radó Tibor polgármester – A harmadik pályázatunk a Deák Ferenc utca, Kossuth és 
Dózsa utca közötti szakaszának útfelújítása lenne. Itt 15 %-os önerőt kell biztosítani 
sajnos, nemcsak 5 %-ot. A pályázat maximális támogatási összege 15 millió Ft lehet.  
Árajánlat alapján 14.999.950 Ft-os támogatottságú a pályázatunk, tehát 50 Ft-tal 
kevesebb a maximálistól. Úgy látom, a kiadott anyagban hibásan van az önerő 
feltüntetve. Egyeztetés után tehát az önerőhöz pontosan 2.584.294 Ft-ot szükséges az 
önkormányzatunknak biztosítani, és a beruházás teljes összege 17.228.630 Ft lenne 
ebben az esetben. Ezt az összeget a normatívából, tehát az utak, járdák felújítására 
szolgáló normatívából fedezzük kényelmesen. Nem biztos, hogy a teljes összeg 
elegendő, hogy a Dózsa utcáig elérjen az útfelújítás, mert sajnos nagyon rossz az 
útalap. Ha nem is teljes hosszban, de nagyon jó minőségben tudjuk kivitelezni. Az 
útalap készítéssel együtt, nem csak egy vékony aszfaltréteg kerülne a tetejére. Kérdés, 
észrevétel ezzel kapcsolatban van-e?  
 
Makó Sándor képviselő – A kövezést nem lehet kinyújtani hosszabb távolságra? 
 
Radó Tibor polgármester – Nem, mert akkor nem lehet lezárni. Az útnak a legvége 
nincs rossz állapotban egyébként. Bucsaitól a Dózsáig ott majdnem jó. Megpróbáljuk 
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azt is belevenni persze, de az a vésztartalék, hátha oda esetleg nem kell. Vagy saját 
erőből megoldjuk. Kérdés, észrevétel van-e? Ha nincs, akkor, aki egyetért ezzel az 
összeggel, kérem, szavazzon. Köszönöm, egyhangú. 
 
A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Pitvaros Község Önkormányzatának az Önkormán yzati feladatellátást 
szolgáló fejlesztések támogatásra kiírt pályázat 1. c) pontban szerepl ő támogatási 
célra történ ő pályázat benyújtása. 

70/2016. (V.27.) 
H A T Á R O Z A T 

 
Pitvaros Község Önkormányzata, mint a pitvarosi belterületi 
önkormányzati utak tulajdonosa és fenntartója, pályázatot nyújt be a helyi 
önkormányzatokért felelős miniszter és az államháztartásért felelős 
miniszterrel döntése alapján, az Önkormányzati feladatellátást szolgáló 
fejlesztések támogatásra kiírt pályázat támogatásának elnyerésére.  

A képviselőtestület a pályázatot a pályázati kiírás 1. pontja alapján, a „c” 
jelű cél megvalósítására nyújtja be.  

Pitvaros Község Önkormányzata a pályázat támogatásával a Pitvaros, 
531 hrsz. alatti, Deák F. utcai önkormányzati útszakaszának burkolat 
felújítási munkáit tervezi megvalósítani.  

A beruházás teljes bruttó költsége 17.228.630 Ft.  A beruházás 
költségeiből 14.644.336 Ft (85 %) pályázati támogatásból, 2.584.294 Ft 
(15 %) Pitvaros Község Önkormányzatának jelen döntése alapján, saját 
forrásaiból biztosítja.  

Pitaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete kijelenti, hogy az önerő 
teljes összegét, azaz: 2.584.294 Ft-ot Pitvaros Község Önkormányzatának 
2016. évi költségvetésébe betervezi. 

Pitvaros Község Önkormányzata nyilatkozik, hogy a támogatásból 
megvalósuló beruházást, a beruházás megvalósításától számított 10 évig 
az eredeti rendeltetésének megfelelően - a működtetésre vonatkozó 
hatályos jogszabályok betartásával - hasznosítja, a feladat-ellátási helyet 
nem szünteti meg, és nem adja át a beruházás (fenntartói) tulajdoni jogát 
nem állami fenntartó részére, kivéve, ha – települési önkormányzati 
rendeleten kívüli – jogszabályváltozásból adódóan változik a fenntartója. 

Felelős: polgármester 
Határidő: bentiek szerint 
Értesül: Közös Hivatal pénzügy 

- n. Zelman Ferenc díszpolgár temetetési költségeih ez hozzájárulás 
 
Radó Tibor polgármester – Van még egy témánk, megy ügyben telefonon a képviselők 
többségével előzetesen beszéltem. Zelman Ferenc díszpolgár és volt nemzetiségi 
önkormányzati képviselő sajnos elhunyt. A díszpolgári rendeletünkben szerepel 
támogatás abban az esetben, ha Pitvaroson kerül búcsúztatásra, de az övé nem itt 
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lesz. Ezért külön döntés kell róla, hogy támogassuk az elhunyt díszpolgárunk temetést. 
100.000 Ft-ot javasoltam, amelyre a képviselők közül előre 4 igent kaptam.  
Mezőhegyesen halt meg Zelman Ferenc és ott is temetik el, de az összeget már át 
kellett utalnom. Aki egyetért, kérem, szavazzon. Egyhangú. 
 
A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: n. Zelman Ferenc díszpolgár temetési költség eihez hozzájárulás 
 
71/2016. (V.27.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Pitvaros Községi Önkormányzati Képviselőtestülete n. Zelman Ferenc volt 
mezőhegyesi lakos díszpolgár temetési költségeihez 100.000 Ft-tal 
hozzájárul, figyelemmel arra, hogy a díszpolgári cím adományozásáról 
szóló 12/1998.(VIII.12.) számú önkormányzati rendelet 2. § /2/ bekezdés 
d.) pontjában foglaltak alapján pitvarosi díszsírhelyet nem tud biztosítani, 
mivel az elhunytat Mezőhegyesen helyezik örök nyugalomra.  

Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal  
Értesül: Közös Hivatal pénzügy  

 
Léka János képviselő – Még nekem volna egy mondatom. A díszpolgárokról kéne egy 
képes nem kiállítás, hanem olyan képes tabló, amennyiben van rá lehetőség. 
 
Radó Tibor polgármester – Gyuszi, össze tudjuk szedni? Csak lehet, nem tudunk 
beszerezni minden képet, mert erre gondoltam már én is. Szép dolog. 
 
Tószegi Gyula képviselő – Fényképeset, ugye? 
 
Léka János képviselő – Igen.  
 
Tószegi Gyula képviselő – Nincs mindenkiről fotónk, de hosszabb távon meg lehet 
oldani.  
 
Léka János képviselő – Nem máról holnapra gondoltam, hanem elkezdeni, és akkor 
begyűjteni a díszpolgárok fotóit, felkeresni a rokonságot, hogy tudnak-e prezentálni egy-
egy képet. 
 
Csjernyik Zoltán polgármester – Van-e valakinek még valami bejelentése az egyebeken 
belül? Ha nincs, akkor köszönöm az együttműködést. Az együttes ülést bezárom. 

 
Kmft. 

 
 
 

 Csjernyik Zoltán Csirik László 
Csanádalberti község polgármestere Ambrózfalva község polgármestere 
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